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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk Insta: @lpsself 

 
 
 

 

Referat af 7. ordinære møde i skolebestyrelsen 
skoleåret 2021/22  

Onsdag d. 20. april 2022 kl. 16.30–19.00 på Lilleskolen, Wittenberggade 2-4 
 
Deltagere: Elinor, Torben, Anette, Sebastian, Allan, Nikolaj, Ellen, Sarah, Haydee, Mariane, Frederikke, 
René, Henriette (ref) 
 
DAGSORDEN (forventede starttider angivet i parentes) 
1.  O Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

Formanden byder velkommen. Referatet fra sidste møde godkendes. 
Sebastian 
 

2.  O Meddelelser fra formanden 
Ingen meddelelser  

Sebastian  
 

3.  O  Meddelelser fra skolelederen 
• Der ophængt bannere vedr. valg til skolebestyrelsen. D. 21. orienteres 

forældrene på Aula.  
• Mundtlig og skriftlig eksamen er på plads.  
• Tirsdag d. 21. 6. er der dimissionsaften i to hold 17-18 og 18-19. 

Torben  
 

4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
• 8. årgang er i denne uge på TEC hvor de arbejder med ”Drømmen”  
• 4 og 5. årg. skal til atletikstævne. 
• Der er pt. skolehjemsamtaler på Lilleskolen. 
• Der foregår pt. undervisning på Lilleskolen ved ekstern underviser i 

sortering af affald. 

René/Frederikke 
 

5.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 
• Vi arbejder med bæredygtighed i grupper og vil gerne have planter i 

klasserne.  
• Vi arbejder videre med ”Byttebiksen” 

Elinor 
 

6.  O Orientering fra KKFO 
• Der er diskofest i dag. 
• Forårsbørn til de kommende 0.kl. er på vej. Der begynder ca. 83 nye elever 

d. 2. maj. Der er goddag-møde på mandag d. 25.4. 
• Vi har afholdt faglig dag med ekstern oplægsholder i relationskompetence. 
• Der har været afholdt ansættelsessamtaler. Der er ansat to nye pædagoger. 

En pr. 1.4. og en pr. 1.5. 

Haydee/Mariane 
 

http://www.lps.kk.dk/
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7.  D/B Ny mobiltlf.politik i udskolingen 
Afd.leder i udskolingen, Anette Petersen, fremlægger forslag til ny mobiltlf.politik 
for udskolingen. Der har været debat i lærergrupppen på afdeling Ø vedr. 
ændret/redigeret mobilpolitik. Det har også været i medarbejderudvalget (MED), 
hvor politikken blev besluttet enstemmigt ud fra arbejdsmiljøsynspunkt for 
medarbejderne. Nu forelægges det for skolebestyrelsen til endelig beslutning så 
ordensreglerne kan ændres. Politikken, som er gengivet nedenfor i kort form, blev 
meldt ud på Aula 23. mar. 2022 af Anette: 
1. Eleverne afleverer deres mobiltelefoner ved dagens start, hvor telefonerne låses 

inde i skabet i klassen.  
2. Mobiltelefonerne udleveres igen, når skoledagen er forbi.  
3. Inddragede mobiltelefoner kan afhentes på skolens kontor, når skoledagen er 

forbi.  
4. Vil en elev ikke vil aflevere sin mobil orienteres forældrene om dette.  
5. Det er ikke tilladt at tage foto / filmsekvenser med mobiltelefoner på skolen og 

i skoletiden.  
6. Hvis mobiltelefonen udleveres før skoledagen er slut, fordi eleven fx skal have 

idræt i de sidste timer, skal telefonen ligge slukket i tasken. 

Kommentarer: 
• Det er en udfordring at eleverne ikke kan have deres telefon når de har 

udetilladelse. Men lærerne er kommet frem til at det er vigtigere at 
prioritere elevernes sociale relationer, og så må eleverne medbringe 
hævekort eller kontanter, når de ikke kan betale med deres telefon. 

• Eleverne synes som helhed ikke det er problem, at de ikke har deres 
telefoner. 

• Løser indsatsen udfordringerne i forhold til at styrke de sociale relationer? 
• Lærere og ledelse har ikke et ønske om at ændre praksis i indskolingen 

(hvor tlf. ikke afleveres men ikke bruges med mindre det er aftalt med en 
lærer), da der ikke er udfordringer her.  

• Ure som er koblet på telefonen, kan evt. blive en udfordring og er dermed 
med tiden et opmærksomhedspunkt. 

• Elevernes tryghed og trivsel går forud og håndteres for den enkelte elev. Så 
der kan altid laves særaftaler ved behov. Det gør vi allerede. 

Konklusion: Der er positiv holdning til oplægget. Skolebestyrelsen kan tilslutte sig 
politikken. Vi har forståelse for de udfordringer der er. Vi forventer at 
skolebestyrelsen evaluerer politikken næste skoleår. 
 
Hvis nogen måtte ønske at politikken med aflevering også skal gælde indskolingen 
(0.-5.kl.), kan det stilles som forslag på et kommende møde. I så fald skal personale 
og elevråd høres forinden beslutning. 
 

Anette/René 
 

8.  D Retningslinjer for ude-inde-ordning i udskolingen 
Udskolingen ønsker at drøfte nye retningslinjer for ude-indeordning.  
Lærerne arbejder på, hvordan de kan tilbyde strukturerede frikvarterer, på 
andre lokationer end skolegården. Bl.a fordi der er meget lidt plads og fordi 
der desværre er begået hærværk på matriklen (jf. punkt 10). Vi drøftede 
forskellige problematikker. Lærerne arbejder videre, og vi vender tilbage til 
emnet senere. 
 

René 
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9.  D Drøftelse af principper for bæredygtighed 
Torben fremlægger status: 
Lærerne har meldt tilbage hvilke projekter klasserne har deltaget i. Der har været 
mange tiltag og indsatser. 
Der hænges nu forslagkasser op på begge matrikler, hvor eleverne har mulighed for 
komme med forslag til bæredygtighed. Skoleleder informerer eleverne om 
kasserne. 
Nedenstående nedslag i klassernes aktiviteter i relation til bæredygtighed: 
• Genbrug af mapper og charteques. Eleverne lærer at man godt 

"overtage" et hæfte eller mappe selv om der står en andens navn 
på.....selv om de ikke er helt begejstret. 

• I madkundskab er der fuld fokus på bæredygtighed, mad og klima. Og vi 
er nogenlunde igang med at affalds-sortere. 

• Som emne har klimaet fyldt i blandt andet historie- og samfundsfag. 
• Vi har bl.a. arbejdet med miljø på mikro- og makroplan, hvor vi 

herunder har kigget på EU-lovgivning, klimamål, affaldssortering m.m. 
Herudover har vi haft fagdage om bæredygtighed på 9. årgang. 

• I nogle af klasserne på nuværende 7. årgang har vi i naturfag i løbet af i 
år og sidste år talt om affaldshåndtering, bæredygtig madproduktion i 
forbindelse med besøg på økologisk gård ved Dragør, planters positive 
effekter i byer og bæredygtighedstrekanten ift. at skabe produkter. 

• Nogle af de emner berøres også i år på 6. årgang. Her har der også været 
arbejdet med FN's verdensmål. 

• På 6. årgang har vi booket flere undervisere og ture hos Afdelingen for 
Bæredygtig Udvikling i BUF - f.eks. har flere klasser været på 
Genbrugsplads Sydhavn med forløbet "Lad det vokse, lad det gro". 

• Næste år er årgangen tilmeldt forløbet "Climate Craft", hvor der skal 
arbejdes med at skabe løsninger på klimaproblemer i erhverslivet. 

• Pynt af dørene til jul 2021, på Storeskolen, måtte udelukkende bestå af 
genbrugte materialer, samt ting der kunne findes i klasserne/på skolen i 
forvejen. 

• På 1. årgang har vi haft adskillige forløb (nogle med eksterne 
undervisere) om genbrug og genanvendelse og bl.a. lavet bolde af 
skrald. Vi har også haft besøg af vandheltene vedr. vandspild og 
Københavns kommune var ude og undervise i affaldssortering. 
Derudover genbruger vi bagsiderne af papir, mapper og vander blomster 
med mælkekartoner. 

Bestyrelsen takker fra fremlæggelsen og anerkender indsatsen. Der er ikke 
ønsker om ændringer af principperne for bæredygtighed. 
 

Alle 
 

  PAUSE med spisning 
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10.  O/D Tyveri og hærværk 
Der er pt. stigende udfordringer med hærværk på især på Storskolen. Det er ofte 
bekosteligt. For at imødekomme udfordringen er der opsat hærværksbarometer 
med 20 grønne bolde som repræsenterer 500 kr. pr. bold. Dvs. i alt 10.000 kr. som 
elevrådet kan bruge til lige hvad de vil når skoleåret er omme. Der er fjernet 6 
bolde. I det omfang det er muligt, bedes forældre erstatte hvad deres børn forsætligt 
har ødelagt. Skolen imødeser at måtte bede lærerne om at bruge mere tid på tilsyn 
med eleverne, naturligvis på en måde der er i overensstemmelse med 
arbejdstidsbestemmelser og aftaler mellem KLF og BUF. 
 
Kommentarer: 

• Hvis forældre betaler, kommer boldene så tilbage? Svar: Nej, det er ikke 
muligt at lægge boldene tilbage, da forældrenes erstatningsansvar langt fra 
dækker det fulde beløb. 

 

Torben 
 

11.  D/B Status på Forældrearrangement 5. maj 
Der er planlagt forældrearrangement med Børns Vilkår 5. maj kl. 17 til 18.30 for 
alle forældre. Invitationen sendes hurtigst muligt ud (det er desværre blevet lidt tæt 
på, men vi holder fast i planen). Invitation lægges som en 
begivenhedsinvitation på Aula hvor forældre så tilmelder sig. Der er et 
begrænset antal pladser, så det er først til mølle. 
 

Ellen 
 

12.  D/B Status på skolebestyrelsesvalg 2022 
Vi har følgende planer:  

• Der orienteres om forældrerepræsentantvalget på Aula i april (er sket). 
• På kontaktforældremødet 21. april nævnes valget. 
• På forældrearrangementet 5. maj laver vi orienteringsmøde i halen. Dvs. vi 

holder orienteringsmøde kl. 18.45 til 19.30 samme sted. Man kan således 
blive og høre med, eller man kan gå – og man kan også blot komme til 
orienteringsmøde. Der laves ikke tilmelding til dette. 

• Vi afholder online-orienteringsmøde 9. maj kl. 19-20 for interesserede 
forældre. 

• Sidste frist for opstilling er 14. maj. 
• Der holdes kandidatmøde 19. maj for dem der er stillet op.  
• Skolen lægger al nødvendigt materiale i forhold til processen på 

overblikket på Aula. 

 

Torben/Sebastian 
 

13.  D/B Justering af årsplan 
Ingen justeringer.  
 

Sebastian 
 

14.  O Eventuelt 
Der afholdes kontaktforældremøde på Lilleskolen d. 21.4. 
Det vil være hensigtsmæssigt, at skolebestyrelsesmøder ikke ligger i ugen efter en 
ferie, da lærerne i så fald ikke vil kunne drøfte indholdet på forhånd. 

Alle 
 

15.  D Evaluering af mødet 
Velfungerende møde. 

Sebastian 
 

16.  O Sager vedrørende enkeltpersoner 
• Skolen har ansat 5 lærere. Alle fem har været tilknyttet skolen i det 

forgangene år, som barselsvikarer. 
• Næste skoleår, har vi mange lærere på efter- videreuddannelse svarende til 

en lærerstilling. 

 

Torben 
 

O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 
 


